
光電學院博士班 
109學年度 

最低修業年限 本博士班招收一般生及在職生，修業年限之相關規定如下： 

1.一般生修業年限以二至七年為限，在職生修業年限以二至八年為限，惟修業年

限不包括休學期間。 

2.逕博生修業年限自修讀博士學位起算。 

3.學生因故可於學期考試開始前申請休學一學期、一學年或二學年。休學累計以

二學年為限，期滿因重病醫療需復建時程，以致無法復學者，得申請延長，惟

須經教務會議審議通過。 

應修學分數 畢業學分數規定如下： 

1.一般生及在職生畢業前應修滿理工類課程十二學分(含本博士班專業課程至少九

學分)。 

2.個別研討、書報討論及專題演講均不計入畢業學分數。 

逕博士生應修學

分數 

逕博士畢業前應修滿三十學分(含碩士班已修的學分且本學程專業課程至少二十

四學分)。 

應修(應選)課程

及符合畢業資格

之修課相關規定 

1.專題演講為博一每學期必修之課程。 

2.書報討論為博一每學期必選之課程。 

3.個別研討為博二以上在學期間各學期之必選課程。 

備註 1.本學院碩、博士生於歷年成績表上，除規定之必修科目及不及格科目重修外，

重覆選修之科目不計入畢業學分數，原則上在入學後三年內修完最低學分數。 

2.適用畢業學分之科目，由本院教學及課程委員會認定之，所需加修大學部相關

學系科目者，其學分不計入畢業學分。 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Graduate Program of College of Photonics 
Academic Year 2020 

Minimum Term of 

Study 

The Program admits general and on-job students; the relevant provisions for the period 

of study are as follows: 

1. The period of study for general students is limited to two to seven years, for on-job 

students is two to eight years, while the period of study does not include the leave of 

absence from study. 

2. The period of study for direct-entrance Ph.D. students is counted from pursuing a 

doctoral degree. 

3. Before the start of semester examinations, students for some reason may apply for a 

leave of absence from study for one semester, one academic year or two academic 

years. Leave of absence from study can be accumulated up to two academic years. 

When the time is due and the student cannot return to school because he/she needs 

time to conduct medical rehabilitation, he/she can apply for extension and subject to 

be approved by the consideration of Academic Affairs Committee. 

Minimum Credits 

The Requirements of Graduation Credits are as follows: 

1. The general and on-job students must complete 12 credits of the Science and 

Engineering courses before graduation (including at least 9 credits of the Program 

professional courses). 

2. Independent Study, Seminar and Colloquium are not counted into graduation credits. 
Minimum Credits 

for Direct-Entrance 

Ph.D. 

Direct-entrance Ph.D. students should complete 30 credits before graduation (including 

credits taken in Master Program, and at least 24 credits of the Program professional 

courses). 

Curriculum and 

Regulations 

1. Colloquium is the each-semester required course for first-year doctoral students. 

2. Seminar is the each-semester required elective course for first-year doctoral 

students. 

3. Independent Study is the each-semester required elective course for second-year or 

higher doctoral students. 

Notes 

1. The graduate and doctoral students of the College, in principle, must complete the 

minimum requirement credits within three years after admission, except for the 

required subjects and the retaken failed subjects, the repeated elective subjects are 

not counted into graduation credits. 

2. Applicable subjects of graduation credits are recognized by the Teaching and 

Curriculum Committees of the College, the credits of extra required undergraduate 

subjects of the related department are not counted into graduation credits. 

 

 


